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QUEDA DIT_
“Grupo ACS  (Abertis...) 45 anys de 
concessió, obtenint durant anys benefi cis 
milionaris i ara l’estat els vol indemnitzar 
amb 1.291 milions, l’empresa en reclama 
3.800 milions. Són els mateixos del Cas 
Castor que seran indemnitzats amb 1.350 
milions públics per un projecte que no va 
funcionar.  PROU! la corrupció és el propi 
estat/Ibex35. Ni un euro públic a Abertis 
(grupo ACS)”.

Dani Cornellà. Diputat de la CUP

HI ESTEM 
TREBALLANT_
En el nostre projecte polític, la CUP 
apostàvem per mantenir l’ampli consens 
polític i social de creixement zero del 
nostre poble contemplat en el POUM i que 
no havia estat aprovat defi nitivament. 
Ara, des de la Regidoria d’Urbanisme 
iniciem els treballs previs per a la 
redacció del nou Pla d’ordenació 
urbanístic municipal (POUM) i poder 
així blindar el model de municipi que 
garanteixi el desenvolupament sostenible 
de Sant Pol de Mar.

SABIES QUE_
L’Ajuntament de Sant Pol de Mar va 
inaugurar, el passat 10 d’abril, una placa 
en memòria a Guillem Agulló.
Enguany fa 28 anys que un grup 
d’ideologia neonazi assassinà Guillem 
Agulló i Salvador, el jove independentista 
valencià i militant de Maulets, l’11 d’abril 
de 1993, i l’Ajuntament de Sant Pol de 
Mar li ha volgut retre homenatge amb la 
inauguració d’un espai dedicat a la seva 
memòria, decisió presa el passat 29 
d’octubre pel Ple Municipal a instància 
de la CUP i amb els vots a favor d’ERC, 
Junts per Catalunya i Junts per Sant Pol, 
i només amb el vot en contra de l’únic 
regidor del PSOE.



LA CUP A L’AJUNTAMENT

TRANSPARÈNCIA I BON GOVERN
S’ha aprovat el Reglament de Participació 
Popular per a generar els espais de partici-
pació i decisió i consolidar els que ja havíem 
impulsat: audiències públiques i pressupost 
participatiu.
La UAB ha premiat a l’Ajuntament per la seva 
excel·lent transparència: del 51,92% del Go-
vern anterior al 90,38% actual. 
S’ha creat un nou portal web específi c de 
Participació i retiment de comptes, on anem 
exposant els diferents projectes que enge-
guem , així com un formulari de preguntes 
del públic al Ple Municipal, etc.
Hem reduït les retribucions per assistència a 
les Juntes de Govern Local: de 490€ a 250€, 
a quasi la meitat del que cobrava l’anterior 
Govern. La regidora de la CUP amb dedica-
ció exclusiva continua sotmesa al codi ètic de 
la CUP, amb revisions anuals per adequar el 
sou a les condicions socioeconòmiques fami-
liars segons el mateix Codi.
I no podem deixar de dir que s’ha aprovat el 
primer Codi Ètic de l’Ajuntament que ha de 
guiar l’actuació dels càrrecs electes. 

ECONOMIA AL SERVEI DE LES 
PERSONES
Per primer cop s’ha impulsat un procés de 
pressupostos participatius que continua 
aquest  any 2021 per a decidir la destinació 
de 100.000€ dels pressupostos de 2022. A 
més, amb el nou Reglament de Participació 
s’hauran de fer audiències públiques espe-
cífi ques sobre el pressupost municipal, per 
tal d’apropar aquesta eina principal per a la 
planifi cació política anual. Tot i així, la CUP 
pensem que encara queda molta feina per a 
fer en el sentit de crear sistemes d’informació 
clars i entenedors del pressupost municipal.
Des de l’1 de gener de 2021, a proposta de la 
Regidoria de Medi Ambient, l’Ajuntament ha 
recuperat la gestió que des del 2008 s’havia 
delegat al  Consell Comarcal. L’objectiu és 

poder millorar les instal·lacions i el control 
de la gestió i recuperació dels residus. El go-
vern de Sant Pol vol aconseguir que la deixa-
lleria no sigui només un centre de transvasa-
ment de deixalles, sinó que es transformi en 
un centre de recuperació de residus. 
També s’han instal·lat 70 plaques solars a 
l’Escola Sant Pau i fanals solars a l’avinguda 
Roques Blanques que permeten un estalvi 
energètic, generant electricitat de forma neta 
i renovable. D’altra banda l’Ajuntament s’ha 
adherit a l’Associació Municipal per a l’Ener-
gia Pública.
El Govern Municipal va aturar la instal·lació 
de l’antena de Movistar a la Plaça de l’Hotel i 
que el Govern de JxCat i JxSP volia permetre. 

MODEL DE POBLE
Hem aturat la construcció de quasi 100 pi-
sos a l’entrada de Sant Pol, promoguts per 
l’anterior govern com a contrapartida d’uns 
terrenys que encara no eren municipals. A 
més, aquest any tornem a engegar el procés 
per a l’aprovació del POUM i amb la inten-
ció de recuperar el consens polític i social de 
«creixement zero». 
La CUP i l’Equip de Govern ens hem oposat al 
projecte del Gobierno espanyol que pretenia 
destrossar el litoral maresmenc i santpolenc 
amb la construcció d’espigons, dragatges i 
dics dins de l’aigua. La preservació del medi 
natural i marítim és una prioritat per a la 
CUP, així com aturar l’allargament de la C-32.
S’ha apostat perquè els horts de l’Ajunta-
ment tinguin la característica d’ecològics, 
i s’ha organitzat una campanya pels pro-
ductes de Km0, posant en contacte botigues 
d’alimentació amb productors locals.
D’altra banda, per avançar cap a un model 
econòmic diversifi cat, des la Regidoria de 
Promoció Econòmica s’ha fer una prospecció 
a la zona industrial visitant a les empreses 
per recollir les seves necessitats i demandes.
També cal tenir en compte les campanyes  

que s’han organitzat per promoure el con-
sum responsable i verd al comerç santpolenc.

MODEL SOCIAL I CULTURAL
Actualment l’equip de govern està estudiant 
i elaborant un Pla d’Acció en matèria d’Ha-
bitatges i estudiant la creació d’una borsa de 
lloguer social. Tot i així, la CUP pensem que 
cal un impuls en polítiques d’habitatge i pro-
moció de l’accés a la vivenda asequible.
Es va aprovar el Reglament per a donar un 
servei temporal a persones i famílies resi-
dents al municipi que es trobin en situació 
de vulnerabilitat i/o d’exclusió social, el pas-
sat mes es van adjudicar els pisos d’allotja-
ment temporal. A més, s’estan rehabilitant 
els pisos de Can Figueres.
L’Ajuntament està duent a terme l’elaboració 
d’un protocol per l’abordatge de les violèn-
cies masclistes. A més, la regidoria d’Equitat 
ha programat activitats per a millorar la se-
guretat de l’espai públic. També s’ha habili-
tat un vestuari per a les treballadores de la 
Brigada Municipal, que fi ns ara havien de 
compartir, en diferents torns, amb els homes.
S’ha iniciat un projecte de coeducació a la 
Llar d’infants, que més endavant seguirà a 
l’escola i l’institut, amb l’objectiu de fer de 
Sant Pol un Municipi coeducador.
Des del primer número de la legislatura, 
l’ENS ha recuperat l’essència de revista de 
divulgació històrica, cultural i de refl exió. La 
CUP ens sentim molt satisfets amb aquesta 
recuperació. Amb el nou Reglament de Parti-
cipació es crearà el Consell Editorial de l’ENS.
S’ha aprovat el Pla Director d’Actuació de 
la Policia Local que posa les bases d’un nou 
model de proximitat proactiu i preventiu. 
I fi nalment, vam ser presents a l’acte funda-
cional de l’Assemblea de Càrrecs Electes de 
Catalunya, i ens mantindrem sempre ferms 
en la defensa dels drets democràtics i en la 
construcció de la República Catalana inde-
pendent i dels Països Catalans.

2 anys de canvi a Sant Pol... i seguim!

“ “Ens mantindrem sempre 
ferms en la defensa dels 
drets democràtics i en la 
construcció de la República 
Catalana independent i 
dels Països Catalans.

El 26 de maig de 2019 la CUP entrava per primer cop a l’Ajuntament de Sant Pol i ho fèiem amb molta força: 
tres regidors que permetien el gir a l’esquerra de les polítiques municipalistes. Dos anys després la CUP fem la 
valoració que pertoca (properament serà en assemblea oberta a tot el poble, us mantindrem informats) i podem dir que 
estem satisfets de la feina feta però encara n’hem de fer moltíssima més. Com sempre expliquem, la transformació de 
Sant Pol no s’assolirà amb 4 anys ni tampoc només des de l’Ajuntament. Tot i així, s’estan fent passes endavant.
A grans trets, la CUP fem la següent valoració dels eixos programàtics del nostre programa electoral:



LA CUP AL CARRER

Quan parlem de classe treballadora un 
bon gruix de la població fa escarafalls. 
Es veu com una manera antiquada 
d’anomenar el 99% de la gent que 
treballa. I això també ha passat per 
tota la propaganda anticomunista que 
ens han fet empassar a través de les 
estructures de propaganda del règim.

El capital i el socioliberalisme arrelats 
als països occidentals han aconseguit 
buidar de contingut el signifi cat polític 
col·lectiu de pertànyer a la “classe 
treballadora”. Han aconseguit crear 
maquinària individualista que només 
mira pels seus propis interessos. 
Revertim plegats aquesta tendència!

Un dels deures principals del 
sindicalisme actual és tornar a socialitzar 
el discurs i la consciència de classe. 
Davant la crisi pandèmica que ha 
empitjorat les precàries condicions en 
les quals ens trobàvem després de la crisi 
iniciada el 2008, necessitem organitzar-
nos als centres de treball. I l’organització 
passa, molts cops, per sentir-se part 
d’una comunitat o col·lectiu.

Necessitem entendre que la millora de 
les condicions materials de la classe 
treballadora només s’aconseguirà a 
través de la lluita col·lectiva, als centres 
de treball a través del sindicalisme.

Catalunya ha volgut independitzar-se 
sense un sindicat nacional i de classe 
amb prou força als centres de treball. 
Aquest fet és anòmal, si mirem el 
País Basc i Galícia veurem que tenen 
sindicats amb un percentatge molt elevat 
de representació sindical. És per això que 
és inseparable el binomi nació i classe.

És per això que hem d’entendre la 
importància de sindicalitzar-nos. Perquè 
com va dir Joan Fuster: “Tota política 
que no fem nosaltres serà feta contra 
nosaltres”.

Comissariat de propaganda

Aquest primer de maig hem tornat a sortir als carrers - tot i les restriccions sanitàries 
- per seguir reclamant els drets laborals per la classe treballadora.

La Intersindical va organitzar més d’una quinzena d’actes arreu del Principat. A Barce-
lona es va fer l’acte principal, on es va llegir el manifest de la FEC (Federació d’Estalvis 
de Catalunya), el manifest d’Alcem-nos i es va presentar la campanya; “Construïm el fu-
tur” que consisteix en el desenvolupament de 7 eixos; Serveis públics bàsics, Reducció 
de la jornada laboral, Model productiu sostenible, SMI català de 1.300 euros, Llengua 
catalana i treball, Renda bàsica universal i Pensions dignes i reducció de l’edat de jubi-
lació. Aquesta campanya s’anirà desenvolupant durant tot un any.

Amb motiu del primer de maig, la CUP de Sant Pol de Mar hem organitzat un acte amb 
el lema “Alcem-nos contra la precarietat, bastim el futur” amb Ester Rocabayera, Se-
cretària Nacional de feminisme de la Intersindical, Ramon López, delegat sindical per la 
Intersindical, i l’Anna Pagès, militant de la CUP.

Els ponents ens van exposar la importància de sindicalitzar-se a un sindicat nacional i 
de classe per poder enfortir la classe treballadora als centres de treball i per poder dur 
a terme l’alliberament nacional dels Països Catalans. Alhora també es va fer èmfasi en 
la importància d’inserir la visió de gènere en el si del sindicalisme per tal de feminitzar 
tots els espais.

COLUMNA QUICO ROURA

Alcem-nos 
contra la precarietat, 
bastim el futur

 QUICO ROURA

Primer de maig, 
Orgull de classe



LLEGIR ENS FA

MÉS LLIURES!

El passat 1 de maig va ser la 
Diada Internacional de la Classe 
Treballadora, i avui us animem a llegir 
sobre la fi gura de #FrancescLayret 
amb en Vidal Aragonès (Tigre de Paper, 
2021).

Francesc Layret ha passat a la 
història del nostre país com l’advocat 
laboralista assassinat el 1920 pel 
pistolerisme promogut per la patronal i 
els aparells de l’Estat. Advocat, regidor 
a l’Ajuntament de Barcelona, diputat 
al Congrés... Però qui va ser realment 
Francesc Layret?

És impossible explicar el context polític 
català de principis del segle XX sense 
remetre’ns a la seva fi gura. Aquesta 
obra s’endinsa i estudia per primera 
vegada el pensament polític d’un dels 
grans organitzadors i referents del 
naixent catalanisme d’esquerres de la 
segona dècada del segle XX. 

En Vidal Aragonès és advocat 
laboralista del Col·lectiu Ronda i 
professor associat de Dret del Treball 
de la UAB. Militant des de mitjans dels 
anys 90 en associacions i moviments en 
defensa dels drets socials. L’any 2014 
va participar en la creació d’Alternativa 
d’Esquerres de Cornellà. Diputat de la 
CUP a la XII Legislatura del Parlament.

REDACCIÓ, DISSENY I MAQUETACIÓ:
CUP Sant Pol de Mar

ENVIA’NS ELS TEUS PUNTS DE VISTA:
santpoldemar@cup.cat

VISITA LES NOSTRES WEBS:
santpoldemar.cup.cat • governem.cat

VOLS PARTICIPAR DE LA CUP?
Contacta’ns a santpoldemar@cup.cat
També pots demanar afegir-te al grup 
de  WhatsApp

@cupsantpoldemar

/cupsantpoldemar

@cupsantpoldemar

DISSABTE 15 DE MAIG 2021
11.30H AL PATI DE CA L’ARTURO
PRESENTACIÓ DEL LLIBRE

amb la presència de l’autora.
ACTE CONDUÏT PER MARTA QUER, BIBLIOTECÀRIA DE SANT POL I 

PRESENTAT PER JORDI GINÉ, MEMBRE DE L’ASSEMBLEA LOCAL DE LA CUP.

Maria Carme Junyent Figueras 
(Masquefa, l’Anoia, 4 de febrer de 1955) 
és una lingüista catalana. És professora 
de lingüística a la Facultat de Filologia 
de la Universitat de Barcelona, duu a 
terme la recerca en l’àmbit de les llengües 
amenaçades, l’antropologia lingüística i les 
llengües de la immigració a Catalunya. És 
la directora del Grup d’Estudi de Llengües 
Amenaçades (GELA) i autora d’una àmplia 
obra sobre la situació de les llengües del món 
i la diversitat lingüística.

Carme Junyent. Foto: Adrià Costa

ES RESPECTARAN LES MESURES COVID

DISTÀNCIA MASCARETA MANS

COL·LABOREN:
Llibreria

ORGANITZA:


